


 

OTEVŘELI JSME PŘÍSTAVBU MATEŘSKÉ ŠKOLY 

V neděli 15. října 2023 byla slavnostně otevřena přístavba v 2. NP mateřské 
školy v Moravských Knínicích. Na úvod zazpíval mužský sbor státní hymnu, 
následoval proslov starosty obce, který poděkoval všem, kteří se na realizaci 
stavby podíleli, ve stručnosti popsal průběh výstavby a vyčíslil její náklady. Poté 
žehnal novou školku P. Jaroslav Filka z kuřimské farnosti. Starosta obce 
společně s ředitelkou školy přestřihli pásku a žáci základní školy "odemknuli" 
vlastnoručně vyrobeným symbolickým klíčem vstupní dveře.  

Všichni účastníci slavnostní akce si mohli novou školku prohlédnout, přičemž je 
čekalo i malé občerstvení.                            Jana Zemanová – místostarostka obce 
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SLOVO STAROSTY OBCE 

 

REKONSTRUKCE MATEŘSKÉ ŠKOLY SE POVEDLA 

Dne 10. 10. 2023 proběhla dlouho očekávaná závěrečná kontrolní prohlídka 
rekonstrukce mateřské školky. Poslední měsíc byl celkem hektický, ale vše se 
zvládlo, a od 16. 10. 2023 mohly nové prostory začít využívat děti, které byly 
do této doby v sokolovně. Nyní máme všechny školkaříky tak říkajíc pod jednou 
střechou. Jistě velkou úlevu pocítí i TJ Sokol, kdy provoz školky v budově 
sokolovny, který zde byl od září 2021, omezoval možnosti jejího využití. 
Děkujeme výboru sokola za vstřícnost a trpělivost. 

Dle reakcí přítomných na slavnostním otevření v neděli 15. 10. 2023, kdy měli 
všichni přítomní možnost do nových prostor nahlédnout, soudím, že se 
rekonstrukce povedla a dnes by někdo neznalý těžko poznal, že se částečně 
jedná o starou budovu.  

Chtěl bych touto cestou ještě jednou poděkovat všem, kteří se na této akci, 
rekonstrukci mateřské školky a jejího slavnostního otevření, podíleli. Zejména 
děkuji všem učitelkám a dalším zaměstnankyním MŠ za jejich nasazení 
při stěhování a konečných úpravách nových prostor. Patří jim můj obdiv, nejen 
za to, jak toto zvládly, ale i to, jak zvládly pobyt v náhradních prostorech. Myslím, 
že mají obrovskou zásluhu na tom, že děti byly vždy a všude spokojené. 

DĚKUJI! 

 

BUDEME MÍT NOVOU SVOZOVOU FIRMU ODPADŮ 

Jak bylo již psáno v předchozím čísle zpravodaje, od 1. 1. 2024 bude svoz 
komunálního, ale i tříděného odpadu z naší obce zajišťovat společnost 
KTS s.r.o. Z tohoto důvodu proběhne v úterý 21. 11. 2023 v 18:00 
v Knínickém hostinci informativní schůzka občanů se zástupci KTS a obce, 
kde bude představena nová společnost a způsob likvidace odpadů a kde 
bude i prostor k vašim dotazům. 

Zásadní informace je ta, že se od 1. 1. 2024 prozatím nic nemění ve svozu 
komunálního odpadu. Ten bude zatím stále svážen jednou za čtrnáct dní. 
Jedinou změnou je, že se svozy přesouvají na lichý pátek. První svoz tedy 
proběhne v pátek 5. 1. 2024. 

Podzimní svoz velkoobjemového odpadu opět ukázal, že mnozí občané stále 
nevědí, jak se třídí odpad. V kontejnerech se objevilo neskutečné množství 
papíru, plastu, železa. Všechny tyto komodity se sbírají zvlášť v ekodvorcích 
rozmístěných po obci. V kontejnerech se objevily prázdné plastové kbelíky, 
kanystry a mohl bych jmenovat dál. Všechny tyto „drobnosti“ se vejdou do nádob 
v ekodvorcích, kde jsou i nádoby na plastový odpad, ale také na drobné železo, 
kterého byla v obřích kontejnerech spousta. Dalším artiklem je drobná 
elektronika (varné konvice, žehličky, rádia, fény atd), která se také hromadí při 
tomto sběru.  
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Vedle základní školy je celoročně umístěn červený kontejner na tento druh 
odpadu. Občané elektroniku nemusí půl roku schovávat doma. Mohou ji 
vyhodit do červeného kontejneru ihned poté, co doslouží. 

Co se týká větších spotřebičů (chladničky, mrazáky, myčky, sporáky, ...), 
zde obec nabízí, pokud vám tyto spotřebiče neodveze prodejce nového 
zboží, možnost celoročního odběru po domluvě na OÚ nebo přímo se 
mnou. Tyto spotřebiče budou shromažďovány na určeném místě a 
odvezeny k recyklaci. 

Prosím využívejte možnost průběžné likvidace vašich odpadů. 
Samozřejmě kromě velkoobjemového a nebezpečného odpadu, které 
budou nadále prozatím sbírány dvakrát ročně, ale i zde se budeme snažit 
s novou svozovou firmou najít jiné řešení. 

 

KOMUNÁLNÍ ELEKTROVOZIDLO 

Tak jsme se dočkali. 

Dne 18. 10. 2023 nám firma SSKT s.r.o. dodala komunální elektrovozidlo 
LOGISTAR 200. Obec tento automobil pořídila jako náhradu vozidla MULTICAR, 
které je již 40 let staré a dosluhuje. Ovládání a komfort pro obsluhu je 
nesrovnatelný. Odpadá neustálé startování a „čudění“ po obci. Provozní náklady 
vozidla MULTICAR jsou cca 7,70 Kč/km. U nového by se měly pohybovat kolem 
1,80 Kč/km. Průměrně pracovníci ujedou za 5 pracovních dnů 60 km.  Na jedno 
nabití tedy vydrží jezdit toto vozidlo celý týden. Výrobce udává reálný dojezd 
190 km, samozřejmě bez zatížení a v ideálních podmínkách. 

Tak ať nám slouží ku prospěchu.                                   Jiří Hanák – starosta obce 
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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU MORAVSKÉ KNÍNICE 
 

 

KOLIK NÁS STÁLA PŘÍSTAVBA MŠ 

Dne 14. června 2021 schválilo Zastupitelstvo obce Moravské Knínice záměr 
rozšíření kapacity mateřské školy přestavbou půdních prostor staré 
budovy mateřské školky. 

V srpnu téhož roku schválilo ve výběrovém řízení inženýra Radima Švajdu jako 
projektanta půdní vestavby mateřské školy. Ten vypracoval nejdříve projektovou 
dokumentaci pro stavební povolení a poté i dokumentaci k provedení stavby. 
Tato veřejná zakázka malého rozsahu vyšla obec na 941 tisíc korun. 

Veřejná zakázka na stavbu zadávaná ve zjednodušeném podlimitním řízení byla 
vyhlášena 10. srpna 2022. Vítězem tohoto výběrového řízení se stala firma VS-
build, s.r.o. ze Želešic. 10. října 2022 byla podepsána smlouva o dílo na částku 
10.777.496,56 Kč bez DPH. Samotná stavba byla zahájena 3. ledna 2023. 
V průběhu stavby se uzavíraly dva dodatky ke smlouvě o dílo. První z nich 
11. května 2023. Z důvodu statiky došlo ke zpevňování stropů nad prvním 
nadzemním podlažím – nad „starou školkou“. Cena se z tohoto důvodu 
vyšplhala na 12.475.820,74 Kč bez DPH. Také se posunoval termín dokončení 
stavby na 30. září. 26. 9. došlo k podepsání dalšího dodatku ke smlouvě. Zde 
byly zahrnuty vícepráce, ale také méněpráce, které při vlastní stavbě nastaly. I 
tak se cena vyšplhala na 13.363.196,29 Kč bez DPH. 

Termín dokončení byl dodržen. Kolaudace stavby proběhla 10. října 2023. 

Konečná cena fakturovaná firmou VS-build činí 13.363.196,29 Kč bez DPH. 

Celková cena přístavby v prvním patře mateřské školy dosáhla 
19.578.291,82 Kč. V hodnotě stavby jsou započítány práce projektanta, 
realizační firmy, technického dozoru investora, koordinátora BOZP. Dále 
přeložka kanalizační přípojky, přeložka plynového řadu i plynové přípojky, 
úhrada za podávání žádostí o dotace, úhrada zpracování výběrového řízení, 
geometrické zaměření, odvod DPH aj. 

V prosinci 2021 obec prostřednictvím RPA – Regionální poradenské agentury 
žádala o dotaci v programu vyhlášeném Ministerstvem pro místní rozvoj 
Podpora obnovy a rozvoje venkova – rekonstrukce a přestavba veřejných budov. 
Žádost byla podána na částku 11.665.961 Kč. Tuto dotaci jsme nezískali.  

V říjnu 2022 jsme zažádali opět prostřednictvím RPA o dotaci v programu 
Brněnská metropolitní oblast 2021+, výzva. Dobudování kapacity Mateřských 
škol v BMO (SO ORP Blansko, Kuřim, Šlapanice). Také na tuto dotaci jsme 
nedosáhli. 

Z důvodu nezískání dotací a veliké potřebnosti stavby ke zvýšení kapacity 
mateřské školky zastupitelé obce 28. března 2022 schválili uzavření Smlouvy 
o úvěru s Komerční bankou, jejímž předmětem bylo přijetí dlouhodobého 
investičního úvěru ve výši 15.000.000 Kč na financování akce „Rekonstrukce 
mateřské školy“. Tento úvěr je splatný do 31. 12. 2037 a má úrokovou sazbou 
fixní 3,79 % p. a. na celou splatnost úvěru, což je velice výhodné.   
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Dne 2. 3. 2023 obec prostřednictvím RRA – Regionální rozvojové agentury 
Východní Moravy podala žádost o dotaci na Ministerstvo financí v programu 
Podpora obnovy a rozvoje materiálně technické základny regionálního školství 
v působnosti obcí. 31. května 2023 bylo vydáno rozhodnutí o poskytnutí dotace 
ve výši 9.610.489 korun.   

 

VÝPIS USNESENÍ z 14. zasedání ZO konaného dne 16.10.2023 

č. 181/14/23 – ZO schvaluje rozšířený program jednání 14. zasedání ZO. 

č. 182/14/23 – ZO schvaluje jako zapisovatelku ze 14. zasedání ZO Ing. Janu 
Zemanovou, Ph.D. 

č. 183/14/23 – ZO schvaluje ověřovatele zápisu ze 14. zasedání ZO Moniku 
Cobring, DiS. a Jiřího Helana. 

č. 184/14/23 – ZO bere na vědomí zprávu o hospodaření v obecních lesích 
za 3. čtvrtletí 2023, viz Příloha č. 1 – Zpráva o hospodaření v obecních lesích 
za 3. Q/2023 k nahlédnutí na obecním úřadě. 

č. 185/14/23 – ZO schvaluje Smlouvu o výpůjčce a následném darování 
kompostérů o objemu 1170 litrů, zařazených do majetku obce v pořizovací ceně 
5541,80 Kč vč. DPH za kus, viz Příloha č. 2 – Smlouva o výpůjčce a následném 
darování zveřejněna na webu obce https://moravskekninice.cz  

č. 186/14/23 – ZO schvaluje Odpisový plán na elektrický konvektomat 
RATIONAL iCombi Pro 10-1/1, pro ZŠ a MŠ Moravské Knínice, viz Příloha č. 3 
– Odpisový plán k nahlédnutí na obecním úřadě 

č. 187/14/23 ZO schvaluje záměr pronájmu nových prostor MŠ Moravské 
Knínice na adrese U Školky 210, 664 34 Moravské Knínice, viz Příloha č. 4 
zveřejněna na elektronické úřední desce https://moravskekninice.cz  

č. 188/14/23 – ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 8/2023, viz Příloha č. 5 – RO 
8/2023 zveřejněno na elektronické úřední desce https://moravskekninice.cz  

č. 189/14/23 – ZO bere na vědomí informace o finanční situaci obce a další 
aktuální informace. 

 

JIHOMORAVSKÝ KRAJ UDÍLEL OCENĚNÍ V SOUTĚŽI CENA ZA KRAJINU  

Opatření v krajině, která dávají smysl. Ze slavnostního vyhlášení vítězů 
2. ročníku soutěže Jihomoravského kraje Cena za krajinu 2023 si v pondělí 
25. září nejvyšší cenu odnesli zástupci obce Šumice (okr. Brno–venkov) 
šek ve výši 100 tisíc korun za komplexní projekt Založení biocenter a 
biokoridorů na katastrálním území Šumice. 

Cílem soutěže, do které mohli obce, zemědělci, soukromé společnosti, ale i 
jednotlivci své projekty hlásit od března do dubna letošního roku, je vyzdvihovat 
příklady dobré praxe v oblasti adaptací na klimatickou změnu a ocenit ty, kteří 
se o naši krajinu starají. Vítěze letos odborná porota vybírala z 26 přihlášených 
projektů. „Porota vybrala ty nejlepší projekty z celé jižní Moravy a jsem rád, že 
mezi oceněnými jsou jak obce, tak spolek i soukromník. Ukazuje se, že 

https://moravskekninice.cz/
https://moravskekninice.cz/
https://moravskekninice.cz/
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smysluplné projekty pro krajinu může začít dělat každý. A budu rád, když tyto 
příklady dobré praxe budou inspirací a motivací pro ostatní,“ zhodnotil druhý 
ročník soutěže jihomoravský hejtman Jan Grolich. 

Oproti pilotnímu loňskému ročníku mohli soutěžící přihlašovat své už 
uskutečněné projekty na území jižní Moravy do jedné ze dvou kategorií – 
komplexní projekt nebo jednotlivá opatření. Z nich pak odborná porota složená 
ze zástupců kraje, Nadace Partnerství, Mendelovy univerzity a Agentury ochrany 
přírody a krajiny vybírala vítěze. 

Dlouhodobé úsilí Šumic se zúročilo 

„Obdivuhodná je odvaha obce Šumice pustit se do tak rozsáhlého projektu 
o velikosti 75 hektarů. Je to nádherná a příkladná ukázka toho, jak přeměnit 
plochy bez zeleně a plochy postižené erozí na místo, do kterého se vrací život a 
ve kterém se zvedla retenční schopnost krajiny,“ ocenil vítězný komplexní 
projekt náměstek hejtmana pro životní prostředí a předseda hodnotící komise 
Lukáš Dubec. 

Cenu za vítězný projekt převzal v Otevřené zahradě starosta obce Šumice, 
Robin Ondrášek: „Je potřeba poděkovat i zastupitelům v předchozích obdobích, 
protože na projektu se pracuje už od roku 2014. A nyní už můžeme pozorovat 
efekt biokoridorů – zvěř se nám vrací do přírody a stromy začaly kvést.“ 

Flexibilní řešení 

V kategorii jednotlivých opatření získal nejvíce bodů a 50 tisíc korun projekt 
Okrašlovacího spolku Mikulov „Rozdělovat pole, propojovat lidi“. Druhé místo a 
20 tisíc korun putovalo Petru Holečkovi za opatření „Obnova části údolní nivy 
v nadregionálním biocentru“ a městys Blížkovice si za „Revitalizaci toku 
Syrovického potoka“ odnesl 10 tisíc korun. 

„Hodnotili jsme, jestli je projekt dostatečně robustní, ale zároveň flexibilně 
reaguje na různé potřeby – jednou je sucho, jindy nadbytek vody. Zda využívá 
přírodní řešení před technickými, jestli navazuje na další opatření v krajině a 
na dostupné informační zdroje včetně územních plánů či adaptačních strategií, 
jestli myslí i na biodiverzitu a zda byla do procesu plánování či realizace 
zapojena široká veřejnost,“ vysvětlil člen poroty Martin Smetana z Nadace 
Partnerství. 

Dvacet finalistů pak usilovalo o vítězství ve speciální kategorii Cena veřejnosti. 
Hlasování probíhalo v srpnu na webu soutěže www.cenazakrajinu.cz. 
Z celkových platných 8 061 hlasů patřila čtvrtina (1 956 hlasů) projektu 
„Biocentrum Louky“. Šek ve výši 50 tisíc korun získala obec Novosedly, která 
za tímto projektem stojí. 

Zdroj: https://moderniobec.cz  

Obec Moravské Knínice přihlásila do soutěže projekt Mokřad Kněží. Náš mokřad 
byl odbornou porotou vybrán mezi 20 finalistů. Starosta obce byl pozván 
na slavnostní vyhodnocení do Otevřené zahrady v Brně. Mokřad Kněží sice 
nezískal místa nejvyšší, ale velkým úspěchem je už to, že se v soutěži Cena 
za krajinu dostal do finále.                     Jana Kosíková – úřednice obecního úřadu 

http://www.cenazakrajinu.cz/
https://moderniobec.cz/
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OBECNÍ KNIHOVNA INFORMUJE 

VYHODNOCENÍ SOUTĚŽE: LETNÍ POHLEDNICE Z PRÁZDNIN 

Soutěž vyhrála Anna Sofie Plhoňová. 
Výtvarným dílem ztvárnila Krétu, Itálii, 
Českou a Slovenskou republiku – 
místa, která navštívila o prázdninách. 
Druhá se umístila Sabina Nedomová.  
Nakreslila skautský tábor knínických 
dětí a také dovolenou v Itálii a 
Rakousku. Třetí se umístila Alice 
Bořilová. Vytvořila pohlednici plnou 
veselých samolepek. Soutěže se dále 
zúčastnila Vendula Dvořáková 

s pohlednicí tišnovské rozhledny, Jan 
Bořil s pohlednicí skautského tábora 
s oblíbenou zmrzlinu a Jakub Nedoma 
s kolážovou pohlednicí z Rakouska. 
Všem výše uvedeným výhercům 
gratulujeme. Všichni zúčastnění 
dostanou zaslouženou cenu, kterou si 
mohou v knihovně vyzvednout. 
Výtvory jsou vystaveny v knihovně. 
Moc se vám všem letní pohlednice 
vydařily! 

Jana Rajsová – knihovnice 

 

ZPRÁVY Z FARNOSTI 

OPRAVY KOSTELA POKRAČUJÍ 

Letos už pátým rokem pokračují opravy kostela sv. Markéty. Místní klenot, 
jehož nejstarší gotická část zdobí obec déle, jak šest století, prošel od roku 
2019 rozsáhlou ozdravnou kůrou. Ač to nebylo na první pohled zcela 
zřejmé, kostel měl poměrně vážné problémy se statikou – zčásti 
degradovaná konstrukce krovu již nebyla schopna správně roznášet tíhu 
střechy a ve výsledku způsobovala rozvírání obvodových zdí.  

V uplynulých letech proto došlo nejprve k rozsáhlé opravě krovu spojené 
s výměnou střešní krytiny a ke statickému zajištění obvodových zdí, do nichž 
byly vkládány helikální výztuže. Následovala oprava helmice kostelní věže, 
cimbuří a postupná obnova fasády celého kostela. 

Z jara letošního roku byly opraveny římsy a naneseny vrstvy nové omítky i 
na poslední (severní) zdi, a celý kostel se tak skví krásným smetanově bílým 
nátěrem. Tím však stavební práce ještě neustaly. V kostelní věži, resp. 
v prostoru schodiště a zvonů, už byly strávené omítky. Kromě jejich obnovy tak 
byla ve spolupráci s památkáři naplánována i náročná oprava zastaralé 
elektroinstalace. Stará omítka byla otlučena, pro elektrické kabely, původně 
vedené podél obvodu schodiště, byla v kamenné zdi vysekána a provrtána 
(jádrovým vrtáním) svislá drážka přes všechna podlaží, která byla osazena 
bytelnou chráničkou. Následovaly naplánované úpravy elektroinstalace. 
Na samém konci září pak zedníci začali s nanášením nových omítek.  

Po otlučení omítek vyšla najevo zajímavá skutečnost, kterou si člověk běžně 
neuvědomí. Ve věži, která má čtvercový půdorys a kamenné obvodové zdi, bylo 
původně zřejmě „pravoúhlé“ dřevěné schodiště nesené trámy ukotvenými 
ve zdech. Až v průběhu dalších staletí bylo toto schodiště sneseno a věž byla 
uvnitř vyzděna a částečně zaoblena. Novější vyzdívka navazující na původní 
kamenné zdi je zachycena i na jedné z přiložené fotografii.  
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Plánované náklady na letošní etapu přesahují 830 tisíc Kč. Opravu i letos 
podpořilo zastupitelstvo obce schválením dotace ve výši 500 tis. Kč, z dalších 
zdrojů byla získána dotace 78 tis. Kč. Zbytek bude financován z darů jednotlivců 
a zdrojů farnosti. Je zřejmé, že bez rozhodující finanční podpory ze strany obce 
by opravu kostela v tomto rozsahu a relativně krátkém časovém období nebylo 
možné uskutečnit. Velký dík však patří i všem jednotlivým dárcům, kteří 
za posledních pět let jen na stavební práce přispěli částkou v úhrnné výši 
přesahující 1,1 mil. Kč. (!)  

Opravenou věž plánujeme prezentovat mj. během příští noci kostelů. Individuální 
prohlídky nejen věže (po dokončení prací), ale i celého kostela jsou možné 
po předchozí domluvě. V případě zájmu mě kontaktujte. 

Letošní etapou bude hlavní fáze oprav knínického kostela ukončena. V menší 
míře však bude nutné investovat peníze a fyzickou práci i v budoucích letech. 
Holt, práce je tam, jak na kostele... 

Stanislav Krčma – kostelník, email: krcma.s@centrum.cz 

Napojení nového zdiva na kamennou zeď ve věži kostela sv. Markéty 

mailto:krcma.s@centrum.cz
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ZE SPOLKŮ 

VÁŽENÍ SPOLUOBČANÉ,  

HOSTÉ 27. ROČNÍKU MEMORIÁLU JAROSLAVA FAJTA 

Chtěl bych jménem všech členů mysliveckého spolku Sychrov a jménem 
svým vyjádřit politování nad nepříjemnou skutečností, že se 
po střeleckých závodech a následném posezení u mnohých účastníků 
objevily zažívací potíže. Na myslivecké chatě se každoročně uskuteční celá 
řada akcí, ať už veřejných nebo soukromých, ale takovou špatnou 
zkušenost jsme doposud neměli.  

Protože se okolo celé záležitosti 
logicky rozběhla mezi veřejností 
debata, chtěl bych na vysvětlenou 
uvést některé skutečnosti, které jsme 
zjistili. 

Podezření na závadnost některého 
jídla se nám nepotvrdila, a to zejména 
u salátu, který se zdál být 
nejpravděpodobnějším možným 
zdrojem. U některých konzumentů 
salátu se potíže neobjevily, naopak 
někteří hosté, kteří zvolili jiná jídla, 
nebo dokonce nejedli, zase potíže 
měli. Maso ve všech podávaných 
jídlech samozřejmě projde veterinární 
kontrolou a všechna jídla jsou po celou 
dobu uchovávána v chladničkách. 

Stejně tak i zmíněný salát, který je od 
výrobce dovážen chladírenským 
vozem. 

Také voda z vrtu, která se používá 
výhradně jako užitková, byla zdravotně 
nezávadná, protože jsme nechali 
okamžitě provést rozbor vody. 

Svou roli zřejmě sehrálo špatné 
načasování hromadné akce, kdy se 
mezi lidmi v blízkém okolí aktuálně 
vyskytovalo více virových chorob a 
setkání velkého počtu lidí přenos 
umocnilo. Akce předcházející a 
následující těmto závodům ve střelbě 
(2x svatba) se obešla bez jakýchkoliv 
podobných zdravotních komplikací.   

                                                  Tomáš Bém – předseda MS Sychrov 

 

DEN DĚTÍ A KONÍ SE KONAL JIŽ POČTRNÁCTÉ  

V sobotu 7. října se v areálu bývalé vojenské střelnice konala akce zejména 
pro děti, jejímž smyslem je zpřístupnit tento areál místním občanům a 
umožnit dětem pohled na svět z koňského hřbetu.  

Dále měli účastníci k dispozici skákací hrady, možnost vyčistit si koně, ochutnat 
a nakoupit místní speciality, zastřílet si ze vzduchovky nebo luku, házet 
na přesnost + porazit našeho indiána v pexesu. Novinkou byl kovář, s jehož 
pomocí si děti ve výhni a poté na kovadlině vyráběly malé podkovy jako 
suvenýry. Na louce zvané granátoviště se návštěvníci povozili v bryčce.  

V mezičase zkušené jezdkyně předvedly se svými koňmi ukázky drezúry a 
parkuru, následovala krásná indiánka "Bílá záře", která zvládla ze svého 
cválajícího koně střílet z luku na terč. Nechybělo bohaté občerstvení včetně 
kynického štrůdlování.  

Počasí hezky vyšlo, účast byla hojná, co víc si přát! Děkujeme za účast a 
za příjemné odpoledne, těšíme se zase za rok na shledanou! 
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Projížďky na koňském hřbetě                                Jan a Hana Helánovi – pořadatelé 

 

 

KNÍNICKÉ ŽÁKYNĚ ZAČALY NACVIČOVAT NA XVII. VŠESOKOLSKÝ SLET  
 

Od poloviny září dochází 16 děvčat na nácvik sletové skladby 
Čarodějky.  

Ke cvičení dívky využívají pláštík nejprve sbalený v kapuci jako 
míč na provázku, dále napůl rozbalený jako „tyč“ a následně jako 
vlastní pláštík. Spolu s proměnou náčiní se adekvátně 
proměňuje i charakter cvičení a skladba obsahuje i sportovní 
prvky.  

Základní cvičební jednotkou je 8 cvičenek v prostoru 4 x 4 značky, 16 děvčat tak 
vyplní celou naši sokolovnu. Jeden celek tvoři 32 cvičenek. V Pernštejnské župě 
ho tvoři 16 knínických děvčat a 16 děvčat z Tišnova. Jejich společné vystoupení 
můžete vidět koncem února příštího roku na akademii v Tišnově, 26. 5. 2024 
na župním sletu v Tišnově, v Moravských Knínicích 2. 6. 2024 v rámci 
Atletického čtyřboje a v Brně na Krajském sletu 9. 6. 2024.  

Žádám rodiče cvičenek, 
aby s výše uvedenými 
termíny počítali. 
Děvčatům přeji hodně 
zdaru při nácviku 
skladby. 

                                Šárka Bořilová – cvičitelka   
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V SOKOLOVNĚ JE NOVÁ KLADINA 

Dne 14. června obdržel Sokol na účet dotaci ve výši 39.600 Kč z Národní 
sportovní agentury z projektu „MŮJ KLUB 2023 – POHYB A ZDRAVÍ 
v programu Rozvoj a podpora sportu“. Dotace byla přidělena na základě 
výzvy 24/2022 Můj klub 2023 – pohyb a zdraví, č.j. NSA-0058/2020/A/143.  

Z této dotace jednota pořídila novou polohovací kladinu pro cvičení oddílů 
všestrannosti, především pro sportovní gymnasty. Ti museli v loňském roce 
částečně trénovat v okolních tělocvičnách, protože ta knínická ještě neměla 

dostatečnou výbavu v nářadí. Letos po obdržení 
dotace z NSA (kladina), z župy Pernštejnské 
(tyč) a z ČOS (hrazda) máme sokolovnu pěkně 
vybavenou pro cvičení mladých gymnastů a 
gymnastek.  

 
 
 
SLETOVÁ POSELSTVÍ BYLA PŘEDÁNA  

V sobotu 30. září se v Tišnově konaly Václavské hody. U sokolovny lákaly 
barevné kolotoče především děti, v Inspiru probíhala výstava drobného 
domácího zvířectva, na náměstí byla spousta stánků a na hlavním pódiu 
mohli diváci zhlédnout hudební i taneční vystoupení.  

Před dvanáctou hodinou začal program Sokolské župy Pernštejnské věnovaný 
Všesokolskému sletu, který proběhne v roce 2024. Vystoupili sokolové a 
představili část skladby pro dorostence a muže. Mládež z Tišnova i z Brna 
předvedla taneční vystoupení. Poté všechny přivítal starosta župy Pernštejnské 
bratr Jan Sláma a převzal od sokolských jednot, které patří pod tuto župu, sletové 
štafetové kolíky se sletovým poselstvím. 

Dále pokračoval program 
předáváním sletových 
štafetových kolíků se stuhami 
od všech sokolských žup 
z celého Jihomoravského 
kraje. Jednotliví zástupci 
vyslaní svojí župou do Tišnova 
přednesli svá sletová 
poselství. 

Všechny štafetové kolíky 
z žup byly předány starostce 
České obce sokolské Haně 
Moučkové na slavnosti, která 
proběhla na nádvoří Tyršova 
domu v Praze v neděli 1. října. 

Jana Kosíková – starostka TJ 
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SLETOVÉ POSELSTVÍ KNÍNICKÝCH SOKOLŮ 

„Ve 111 let dlouhé historii knínického Sokola se stala účast ve sletových 
cvičeních již tradicí. V roce 2024 se sice sletu nezúčastní 108 cvičenců jako 
v roce 1948, ale kolik obcí s 1200 obyvateli se může pochlubit účastí 
ve skladbách žákyň, dorostenek, žen i mužů, dohromady 72 cvičenců!  

Řada z nás již zažila nezapomenutelnou sletovou atmosféru, a tak se velice rádi 
vrátíme. Těšíme se na celý sletový týden – secvičování, setkávání, průvod 
Prahou, doprovodné akce, ale zejména na vystoupení v rámci sletového 
programu. Kdo nezažil, asi nechápe. V době, kdy mají navrch hodnoty spíše 
materiálního charakteru, zažijeme chvíle plné radosti, emocí, nostalgie, 
vlastenectví, pospolitosti a štěstí.  

Tak nazdar v červenci 2024!“ 

Lenka Špačková – místostarostka TJ 

 

ŠPALCYKLOBOJ SE KONAL V NÁDHERNÉM POČASÍ    

 Ve sportovním kalendáři regionu má 28. září rezervován cyklistický závod 
pro děti a mládež Špalcykloboj, který pod patronací Sokolské župy 
Pernštejnské každoročně pořádá TJ Sokol Moravské Knínice.  

 

Letos se na startovní čáru postavilo 19 cyklistických 
nadějí ve věku od 3 do 11 let. 

Celý závod v sobě zahrnoval hned tři cyklistické 
disciplíny. První – dračí cesta, byla jízdou zručnosti, 
kdy v pohádkovém království musel jezdec (nikoliv na 
koni, ale na kole) srazit jednou rukou hlavu drakovi, 
přejet lávku, a nakonec co nejrychleji prokličkovat mezi 
kužely, aby mohl ustájit svého oře (kolo). Druhou byla 

jízda pomalosti a třetí byl klasický kros v terénu na čas.    

Všichni soutěžící obdrželi na konci závodu sladkou odměnu a jako upomínku na 
tuto akci malý dřevěný špalíček (proto název „Špalcykloboj“). Také v tomto roce 
závodníci navíc obdrželi ceny od České obce sokolské – akce byla zahrnuta do 
projektu SOKOL SPOLU V POHYBU https://sokol.eu/projekt/sokol-spolu-v-
pohybu. A také od Českého olympijského výboru, neboť náš závod byl zahrnut 
do projektu Evropský týden sportu 2023. 

Poděkování za přípravu a zdárný průběh soutěže patří organizátorům, kteří dali 
vzniknout této tradiční a mezi dětmi oblíbené akci, která se letos konala již 
poosmnácté. Oproti loňskému počasí, které nás dost pozlobilo, se v letošním 
roce závodníci i přihlížející mohli opalovat. Nádherné počasí letošního podzimu 
přispělo ke zdárnému průběhu závodu i pohodě svátečního odpoledne na bývalé 
vojenské střelnici za účasti asi čtyřicítky diváků.   

Celkové pořadí: 
Kategorie 2–4 roky                                  Kategorie 4–5 roků    
1.  Damián Kurka 167 b.  1. Nela Zavřelová 228 b. 

https://sokol.eu/projekt/sokol-spolu-v-pohybu
https://sokol.eu/projekt/sokol-spolu-v-pohybu
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2.  Štěpán Kovanda 183 b.  2. Stella Jandelková 242 b.   
3.  Matyáš Nekola 209 b.  3. Václav Přikryl  244 b. 
     4. Andrej Kuznetsov  276 b. 
 
Kategorie 6–7 roků   Kategorie 8–9 roků 
1.  Matěj Vlček  273 b.  1. Oliver Neckář  288 b. 
2.  David Simetinger 311 b. 
3.  Nikol Vlčková  341 b.  Kategorie 10–11 roků   
4.  Antonín Helan 349 b.  1.  Jakub Simetinger 228 b. 
5.  Terezie Přikrylová 365 b.   2.  Václav Helan  239 b.  
6.  Kristýna Kosíková 393 b.  3.  Jan Bořil  285 b. 
7.  Tobiáš Dulínek 428 b   4.  Vojtěch Smejkal 287 b 
         

Mgr. Libor Vojanec – předseda oddílu stolního tenisu 
Foto Ivoš Hledík – náčelník 

 
 

DĚTSKÉ PŘÍMĚSTSKÉ TENISOVÉ KEMPY 2023 

V prázdninových týdnech 7.–11. 8. a 14.–18. 8. 2023 se na dvorcích u sokolovny 
konaly dětské tenisové příměstské kempy. Ty nakonec přilákaly desítku 
začínajících i závodních sportovců, kteří zdokonalovali svoji hru, hráli různé další 
hry, zvládli cyklovýlet, koupání i jízdu na koních. Touto cestou chci poděkovat 
TJ Sokol Moravské Knínice za pronájem kurtů i Vinotéce u Knoflíčků za obědové 
dobroty. Těším se na zájemce o tenis, nabírám nové zájemce všech kategorií 
od 5 let, předběžné termíny příměstských kempů jsou 12.–16. 8. a 19.–23. 8. 
2024 (kontakt: jirihalama@gmail.com 607 760 559).       

Účastníci tenisového kempu 

mailto:jirihalama@gmail.com
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MÍČOVÍ SEDMIBOJAŘI ZAVÍTALI DO MORAVSKÝCH KNÍNIC  

Již 14. ročník populárního míčového sedmiboje dvojic se letos v sobotu 
12. 8. 2023 z části konal na kurtech a fotbalovém hřišti v Moravských Knínicích. 
Nakonec devět párů, z čehož dva smíšené, si zahrálo stolní tenis + tenis + 
nohejbal + volejbal, otestovalo si také penaltové disciplíny házená + fotbal + 
basketbal. Celý turnaj provázelo nádherné počasí i přátelská atmosféra, k vidění 
byly obdivuhodné výkony a už se těšíme na další ročník, předběžně 17. 8. 2024 
u nás v MK. Letos byla nejlepší ženou Sofie Vojnová, celkově zvítězil 
bezkonkurenční tým Radomír Švec + Marek Čermák, následovaný organizátory 
Jiřím Halamou + Tomášem Flegrem a párem Marek Hrůza + Oldřich Belžík. 
Děkuji obci i TJ Sokol Moravské Knínice za sportoviště, hospůdce U Vichřice a 
Vinotéce u Knoflíčků za občerstvení.  

VÝSLEDKY: https://www.marketing-internet.cz/sedmiboj.php   

Mgr. Jiří Halama – trenér 

 

Účastníci sedmiboje 

 

INFORMACE O DĚNÍ V SOKOLE NAJDETE NA WEBU 

Sokol Moravské Knínice pravidelně zveřejňuje informace o dění v jednotě 

na INSTAGRAMU https://www.instagram.com/sokolmoravskekninice/ na 

FACEBOOKU https://www.facebook.com/sokolmoravskekninice a také na 

svých internetových stránkách www.moravskekninice.cz/sokolmkninice.  

V sekci AKTUALITY jsou zveřejňovány pozvánky a plakáty na sportovní akce 

nebo divadelní představení ochotníků. Na stránce KALENDÁŘ AKCÍ 

V SOKOLOVNĚ je zobrazena obsazenost sokolovny. Stránka PŘIHLÁŠKA 

ČLENA vás přesměruje na web https://www.ecz-sokol.cz/clen/prihlaska, kde 

https://www.marketing-internet.cz/sedmiboj.php
https://www.instagram.com/sokolmoravskekninice/
https://www.facebook.com/sokolmoravskekninice
http://www.moravskekninice.cz/sokolmkninice
https://www.ecz-sokol.cz/clen/prihlaska
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můžete rovnou vyplnit svoji přihlášku do naší jednoty. PROVOZNÍ ŘÁD vás 

seznámí s podmínkami cvičení v sokolovně, s členskými i oddílovými příspěvky, 

možností pronájmu apod. Sekce OPRAVME SOKOLOVNU vás seznámí 

s veřejnou sbírkou https://www.moravskekninice.cz/opravmesokolovnu, která 

byla zahájena v roce 2015 a ukončena v letošním roce. Stránka DOTACE 

informuje o obdržených dotacích v průběhu několika let. V HISTORII se můžete 

seznámit s děním v jednotě od roku jeho založení v obci v roce 1912. Na stránce 

LÍPA REPUBLIKY zjistíte, že jsme v roce 2018 zasadili v Mezihoří lípu. V sekci 

ORGANIZACE si můžete prohlédnout mimo jiné také investiční akce a opravy, 

které proběhly v sokolovně od roku 2000 dosud. Na stránce ODDÍLY budete 

seznámeni se všemi sportovními oddíly i oddíly všestrannosti, které v naší 

jednotě pracují. Sekce DIVADELNÍ SOUBOR informuje o historii ochotníků 

v obci, odehraných i připravovaných představeních, hercích, režisérech aj. 

ROZVRH CVIČEBNÍCH HODIN informuje o všech cvičeních v tělocvičně. Svoji 

stránku má také sokolská country kapela BEZNOT. O účasti knínických sokolů 

na všesokolských sletech minulých i budoucích informuje stránka 

VŠESOKOLSKÉ SLETY. Ve FOTOGALERII můžete zhlédnout dění v jednotě 

v průběhu let od roku 2014 dosud. 

Sledujte pravidelně webové stránky knínického Sokola. 

Jana Kosíková – starostka TJ 

 

POZVÁNKA DO DIVADLA V SOKOLOVNĚ 

… Kde roste frňákovník? Proč se nevyplácí krást a 
lhát? Vadí, když nemáš prachy a zažiješ krachy? 
…… 

To všechno, a mnohem více, se dozvíte v sobotu 
25. listopadu 2023, kdy do sálu místní sokolovny 
zavítají Pankrác, Servác a Bimbác – TŘI VETERÁNI.   

Pohádku pro malé i dospělé děti sehrají místní 
ochotníci.  

Bližší informace se dozvíte během měsíce listopadu 
na plakátech. Těšíme se na vás!       Tři veteráni a spol. 

 

JARMAŘENÍ BUDE TRADIČNĚ V ADVENTU 

Dovolujeme si vás pozvat na již tradiční JARMAŘENÍ.  Zažít pohodu a nasát 
předvánoční atmosféru   můžete tentokrát v sobotu 2. prosince 2023 od 14 do 
17 hodin v sále místní sokolovny. Připravujeme pro vás tvořivé dílničky i prodejní 
stánky. Občerstvení bude zajištěno. Těšíme se na vás!  

Pokud by měl někdo z vás chuť se zapojit či nějakým způsobem pomoci 
s organizováním akce, volejte na telefonní číslo: 777 579 115. Děkujeme.  

Hana Bravencová – organizátorka akce 

https://www.moravskekninice.cz/opravmesokolovnu
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 BLÍŽÍ SE HODY ANEB ZE ŽIVOTA KYNIČANU  

Již od konce 
minulého měsíce se 
Kyničan připravuje 
na Martinské hody. 
Každý pátek 
probíhají v 
prostorách sokolovny 
dívčí nácviky zpěvu a 
kariček a společné 
nácvičky tance a 
zpívání. Ve středu se 
kluci scházejí, aby 
nacvičovali verbuňk.  

 

K přípravě na hody pochopitelně patří také účast na cizích akcích. Právě na konci 
září jsme se zúčastnili besedy u cimbálu ve vedlejších Chudčicích. Na zábavě 
hrála cimbálová muzika Kyničan a na programu bylo kromě zábavy i vystoupení 
jednotlivých obcí z okolí. Knínická chasa vystoupila se zpěvem děvčic 
následovaným líšeňským čardášem. Vystoupení zakončili kluci hajdukem. Akce 
se velmi zdařila, naši krojovaní se předvedli v plné parádě a vztahy s okolními 
dědinami se zase trochu prohloubily. Chudčické chase patří velký dík za 
organizaci!  

V polovině října 
se konaly hody 
v Kuřimi, kde se 
neznámému 
vandalovi 
podařilo přepůlit 
ještě ležící máju. 
V rámci 
vzájemného 
„štengrování“ 
jsme se proto 
rozhodli prověřit 
obezřetnost a 
připravenost 
Kuřimáků. O půl 
páté ráno jsme je 
přepadli a po 
urputném souboji jsme se na máju alespoň podepsali. Ale o tom se tady 
rozepisovat nebudeme...Chcete-li si poslechnout barvité vyprávění všech 
zúčastněných, budete muset přijít na Martinské hody. 

Kyničan z.s. 
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